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Fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 137(MIUalm. del) stillet den 28. januar 
2014.

Spørgsmål nr. 137:
”Er ministeren enig i, at det kan have en negativ indvirkning på dyrevelfærden i produktionen, hvis 
der bliver flere fugtige og våde områder, hvor leverikterne har bedre levebetingelser?”

Svar:
Jeg har forelagt spørgsmålet for Fødevarestyrelsen, som har oplyst følgende, hvortil jeg kan 
henholde mig:

”Efter dyreværnslovens1 bestemmelser skal dyr behandles forsvarligt og beskyttes bedst muligt 
mod smerte, lidelse, angst, varigt men og væsentlig ulempe. Enhver, der holder dyr, skal sørge 
for, at de behandles omsorgsfuldt, herunder at de huses, fodres, vandes og passes under 
hensyntagen til deres fysiologiske adfærdsmæssige og sundhedsmæssige behov i 
overensstemmelse med anerkendte praktiske og videnskabelige erfaringer.

Det er Fødevarestyrelsens vurdering, at det er muligt at diagnosticere, behandle og forebygge 
infektion med leverikter hos kvæg. Fødevarestyrelsen vurderer således, at leverikter udelukkende 
kan udgøre et dyrevelfærdsmæssigt problem i tilfælde, hvor den besætningsansvarlige ikke 
håndterer infektion med leverikter hos dyrene.”

Dan Jørgensen

/Theis Bødker Jensen

                                                
1Lovbekendtgørelse nr. 252 af 8. marts 2013 af dyreværnsloven §§ 1og 2
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